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országgyűlési képviselő

Szóbeli választ igénylő kérdés

Kövér László,
az Országgyűlés elnöke részére
Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi

XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok
benyújtani

Szijjártó Péter külgazdasági- és külügyminiszterhez

,,Hogyan képviseli a Nagy Brittaniában dolgozó magyarok érdekeit a kormány?"

címmel.

Tisztelt Miniszter Úr!

Egyre inkább közeleg a Brexit időpontja, és még mindig nem tudjuk, hogy lesz-e az EU és
Nagy-Britannia között valamiféle kereskedelmi, gazdasági, pénzügyi megállapodás. Ami
pedig minket is érint: a magyar kormány semmilyen erőfeszítést nem mutat a Brexittel
kapcsolatban, semmit nem tud hozzátenni, a tárgyalásokból pedig látványosan kimarad. Pedig
itt több százezer magyar dolgozó, magyar diák, magyar család megélhetéséről, szociális
biztonságáról, jövőjéről van szó.

Jelenleg, közel fél évvel a Brexit időpontja előtt úgy állunk, hogy a magyar kormány
semmilyen minimum-követelményt nem határoz meg, arról már nem is beszélve, hogy
stratégiája sincs a Brexit utáni időkre.

Amikor elég konkrét és egyértelmű írásbeli kérdéseket tettem fel a Brexit magyar kormány
stratégiával kapcsolatban, akkor a minisztériumból egy semmitmondó választ kaptam. Értem
én, hogy Önöknek a külföldön élő magyarok már nem számítanak, pedig kellene: hiszen több
százezer magyar fiatal, a kormány elhibázott politikájának köszönhetően vándorol külföldre.
Ismerjük a - magyar társadalomban népszerű tételt: Ma Budapest után London a második
legnagyobb magyar város.

Miután írásbeli kérdésemre nem kaptam választ, az Országgyűlés elé terjesztettem egy
országgyűlési határozati javaslatot, amelyben felkérjük a kormányt egy világos, egyértelmű



stratégia megalkotására a Brexittel és a magyar munkavállalókkal kapcsolatban. Álláspontom
szerint az Országgyűlésnek is kiemelten kell foglalkozni ezzel a kérdéssel, ezért egy Brexit
albizottság létrehozását is fogom kezdeményezni, hiszen a kint élő magyar honfitársainknak
tudniuk kell: senkit nem hagyunk az út szélén. Senkinek a kezét nem engedjük el. A
világpolitikai és európai politikai és gazdasági játszmák nem eredményezhetik, hogy több
százezer magyar honfitársunk járjon rosszul.

A külügyminisztérium az utóbbi években elvesztette a klasszikus diplomáciai eszközeit, ezért
nagy bizodalmunk nincsen, hogy az év végére tényleg lesz egy világos és egyértelmű Brexit
stratégiája a kormánynak, de kérem, hogy itt és most válaszoljon nekem és több százezer
Angliában élő magyar honfitársunknak: milyen lépéseket tervez a magyar munkavállalók,
magyar családok érdekeinek védelmére a kormány, ha az ún. "No-Deal" Brexit valósul meg?
Milyen egyeztetéseket folytatott le a kormány erről az Európai Unió különböző fórumain?
Milyen forgatókönyvökkel számol a Brexittel kapcsolatban a magyar kormány? És kérem
vegye tehát figyelembe: igazából nem nekem, hanem a Nagy-Britanniában élő magyaroknak
válaszolhat végre.

Válaszát előre is köszönöm!

Budapest, 2018.09.19.
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Ungár Péter
LMP


